
FOR 
 
Další předložkou na našem seznamu hostů je for. For používáme převážně tehdy, pokud 
chceme říci, jak dlouho něco trvá, trvalo, či bude trvat, tedy za ním logicky následuje nějaký 
časový údaj (jinými slovy délka trvání).  
 
Například můžeme říct: 

• for seven years ((po) sedm let) 
• for a month ((na) měsíc) 
• for a long time ((na) dlouhou dobu) 

 
A protože for se dá použít ve všech anglických časem, dáme si pár příkladů, kde hezky 
(doufám) jeho užití uvidíme. Můžeme tedy například říct: 

• I stayed there for six days (Zůstal jsem tam šest dní) 
• I am here for two days (Jsem zde na dva dny) 
• I will need it for ten minutes (Budu to potřebovat na deset minut) 

 
For se relativně často pojí s předpřítomným časem – a to vždy tehdy, když chceme říci, jak 
dlouho něco platí či probíhá. Například tedy můžeme říci: 

• I have been waiting here for almost two hours (Čekám tady téměř dvě hodiny) 
• She has been dating him for ten weeks (Chodí s ním deset týdnů) 
• They have been doing it for ages (Dělají to věky) 

 
A víte co, protože jsme už měli dvakrát kompletní tři věty, myslím, že můžeme tentokrát 
naše závěrečné opakování s klidným svědomím vynechat, co říkáte? :) 
 


